

Korsvejskirken's Menighedsråd

Menighedsrådsmøde – tirsdag, den 7. okt 2025 kl. 16.00

Navn	tilstede	fravær/ afbud
Stina Carlberg, formand	x	
Christine Creutzberg, formand for valgbestyrelsen /orlov		-
Peter Carlberg, kirkeværge	x	
Lena Falkenberg, kasserer	x	
Mette Schytte-Hansen, næstformand		x
Poul Dybro Jørgensen	x	
Maria Løndorf	x	
Niels Michael Broed, byggesagkyndige		
Anne Marie Eggers-Krag Dam	x	
Bent Jeppesen	x	
Lykke Langtved / for Christine Creutzberg	x	
Julie Aaboe, kontaktperson og sognepræst	x	
Miriam Joensen, sognepræst	x	
Ole Reuss Schmidt, medarbejderrepræsentant	x	
Bibi Øvermyr, sekretær	x	
Kristian Hjulsager, suppleant		

Antal tilhørere:

Dirigent: Stina Carlberg

Referent: Bibi Övermyr

Dagsorden og beslutningsreferat

Pkt	Dagsorden	Beslutning-referat
1	Godkendelse af dagsorden	<i>Følgende punkter flyttes til november:</i> <i>Pkt 2b</i> <i>Pkt 6a</i> Dagsorden blev godkendt
2	Formanden	
	a) Visionsplan – gennemgang/drøftelse. Til godkendelse.	Visionsplanen blev godkendt efter enkelte kommentarer.

	<i>b) Arbejdsdag søndag eller anden dag – drøftelse og beslutning</i>	<i>Til november mødet</i>
	c) Loppemarked 2026 – drøftelse og beslutning	Stina foreslår at vi ikke arrangerer loppemarked næste år, med begrundelse at der er mange loppemarkeder i omegnen og at det derudover er en underskudsforretning for kirken. Forlaget blev godtaget.
	d) Menighedsmøde 26 okt kl. 11 - påmindelse	Menighedsrådsformand anbefaler at rådet møder op, såvidt muligt.
	e) Samarbejdsretningslinjer – orientering	Stina orienterer – vi er blevet pålagt dette arbejde fra provsten.
	f) Julefrokost 2 dec – planlægning	Stina opfordrer 4 personer til at hjælpe: Lena, Poul Dybro, Lykke og Stina melder sig. Stina indkalder til møde.
	g) Provstiudvalg – valg af stedfortrædere	Stina er nu valgt fra Korsvejskirken som repræsentant. Stedfortræder indkaldes kun ved længerevarende sygdom eller repræsentantens fratrædelse. Poul Dybro, Lena Falkenberg og Maria Løndorf melder sig i nævnte rækkefølge.
	h) Valg til Skoletjenesten -	Anne Marie Dam melder sig og blev valgt som repræsentant fra Korsvejskirken.
	i) Falck kursus 6 nov - påmindelse	Stina minder rådet om dagen.
3	Kasserer	
	a) Revisionsprotokollat til godkendelse	Lena gave en kort orientering om hvad et revisionsprotokollat er. Revisionen har givet en konklusion med forbehold: - Vi har fejlagtigt bogført lån kr. 2.250.000 som værende tillægsbevilling. Dette er korrigeret i 2025.

		- Vi har fejlagtigt bogført en tillægsbevilling kr. 397.485 på tilgodehavende og bank så posteringen derved ikke rammer driften. Både tillægsbevilling og udgifter bogføres i driften i 2025. Der er også et særligt forhold: Pkt. 4 Lån fra provstiet – Vi har fejlagtigt bogført lån som værende en tillægsbevilling. Dette er korrigeret i 2025. Protokollatet blev herefter godkendt.
	b) Budgetramme 2026 - orientering	Lena orienterer om det endelige budgettal. Formand Stina og kasserer Lena lave endeligt budget i uge 43 og Stina beder rådet om at gennemlæse budget og komme med evt. kommentarer inden næste møde i november.
	c) Brug af budgetter i indeværende år - orientering	Lena indskærper betydningen af at aftalt budget skal bruges i år og kan ikke flyttes til næste år.
	d) Økonomi styring – orientering	Lena beskriver hendes rolle som kasserer (som kasserer for en virksomhed) og f.eks. vigtigheden af at overholde budgetter.
	e) Stiftslån - orientering	Lena fortæller at vi er i gang med tilbagebetaling.
4	Kontaktperson /Daglig leder	
	a) LUKKET PUNKT - personale	
	b) LUKKET PUNKT - personale	
5	Kirkeværge	
	a) Gennemgang af regnskab fra tagrenovering - orientering	Peter fremviste regnskabet, som er sendt til revision og godkendt. Han henviser til tilsendte bilag.
	b) Bassin atriumgård, fra MR møde 12 aug – tilbud, drøftelse og beslutning	Peter præsenterede i korthed. Der mangler stadig en del priser. Punktet tages op til

		november. Herefter forslag fra Poul Dybro pkt 7c til overvejelse til næste møde. <i>(Julie forlader mødet kl. 17.30)</i> Stina mener, at atriumgården skal være så vedligeholdelsesfri som muligt. Stina opfordrer at andre, som har et bud på brug af atriumgården, indgår i en dialog med kirkeværgen, for et kvalificeret forslag til næste møde.
	c) Væg, transportable bagved orgel – drøftelse af tilbud og beslutning	<i>(Niels Michael ankommer kl. 17.40. Han blev efterfølgende orienteret om revisionsprotokollatet og er dermed med til at godkende og underskrive)</i> Kirkeværgen præsenterer et forslag om en væg på hjul og henviser til 2 tilbud som er sendt ud. Peter ønsker godkendelse fra rådet til at gå videre med bestilling af arbejdet. Der blev fremsat forslag om en billigere løsning. En afstemning fulgte: Forslag om klæde eller anden løsning: Lena, Lykke, Anne Marie Løsning med væg: Peter, Maria, Niels Michael Miriam, Stina, Bent Poul Dybro stemmer blankt. Af vægløsninger forslag 1, massiv væg: ingen stemte mod. Der blev besluttet, at Ole er med til opmåling sammen med kirkeværgen.
6	Præster	
	a) Konfirmationsdatoer fra 2029	<i>Udskydes til næste gang</i>
	b) Kastrupgårdsskolen 8 E anmoder om særskilt konfirmation i 2026 ved Miriam – drøftelse og beslutning	Miriam fortæller om ønsket fra forældre. Det vil betyde en ekstra konfirmation kl. 13. Rådet godkender.

7	Forslag/indlæg fra menighedsråds-medlemmer og ansatte	
	a) Servering til kirkekaffe – forslag fra Poul Dybro	Poul Dybro ønsker 'opgradering' af småkager. Rådet accepterer på baggrund af kassererens kommentar.
	b) Kaffe Plus – forslag fra Poul Dybro	Poul Dybro foreslår at projektet fortsættes. Stina uddyber med betragtninger om budget og nødvendig frivillig arbejdskraft. Stina tilbyder at være tovholder på at hverve frivillige og overholde budget. Rådet bakker op om forslaget under forudsætning for de økonomiske rammer. Lena undersøger. Ole, Poul, Niels Michael, Miriam og evt Anne Marie melder sig interesseret i at stå for en søndag . Stina betoner at præsternes deltagelse har en betydning.
	c) Atriumgård og bassin – forslag fra Poul Dybro	<i>Til næste møde (se pkt 5b)</i>
8	Evt.	Ole fortæller om incident sidste vinter ved en glat rampe ved kirketårnet. Peter og Stina kan fortælle, at rampen bliver fjernet, så snart den kan undværes. Niels Michael refererede et møde på KAM. Poul Dybro efterlyser bedre rengøring f.eks. af spindelvæv omkring lystræet.
9	Næste møde d 11 nov 2025 kl. 16.15 OBS mødepligt pga. godkendelse af budget, 3 kv. rapport - andagt og mad	Anne Marie holder andagt og Stina sørger for mad. Maria bager kage.

Pet Cam
 Lena Fallesen
 Maria Londer
 B. J.
 Lykke
 Højsted
 Niels Michael
 Ole
 Stina
 Anne Marie